
Generalforsamling den 21. marts 2024 kl. 19.30
i beboerhuset ved Svanevigcenteret 

1. Velkomst ved formand Claus Rasmussen.
Der var mødt 5 andelshavere og 5 fra bestyrelsen op, med kasserer Hanne Rasmussen.

2. Valg af dirigent:
Valg af 2 stemmetællere: Sten Jørgensen og Mimi Olesen

3. Bestyrelsens beretning ved formanden:

Bandholm Vandværk har i 2023 købt 27.296 m3 vand af Østofte-Nørreballe Vandværk. Det 

er ca. 200 m3 mere end i 2022.

I februar måned sidste år blev Reersnæs Vandværk tilsluttet vores ledningsnet, ved 

Uglevængevej blev der sat en målerbrønd, som de så afregner deres forbrug med Østofte 

Vand. Alle tre vandværker får så en mail med Reersnæs vandforbrug en gang i døgnet.

Vi har i vandværket indkøbt målerudstyr så nu kan vi selv aflæse alle vores målere. Det gør 

vi midt i december, samme dag som det gør i Østofte-Nørreballe. Vi har et par andre gange 

haft meget glæde af dette udstyr når forbruget var for højt.

Det var det på havnen efter en frost periode i januar måned, der løb ca. 2 m3 vand ud i 

timen. Det var bare at køre en tur så kunne vi se at måleren der viste at der var et brud.

Vi har i 2023 fået taget vandprøver på ledningsnettet. Den ene blev taget på Hospice, den 

viste igen et forhøjet kim-tal. Så det har jeg bedt kommunen tage sig af. Det er sikkert deres 

blødgøringsanlæg den er gal med igen. De øvrige vandprøver var fine.

Ved sidste generalforsamling havde bestyrelsen et forslag om at hæve det faste bidrag med 

100 kr pr.andelshaver om året og selvom generalforsamlingen er højeste myndighed er jeg 

blevet belært med at det kan generalforsamlingen ikke vedtage. Bestyrelsen skal ansøge 

kommunen om op- eller nedregulering efter fremsendelse af regnskab, vi må hvis det er 

nødvendigt regulere 3 gange om året. Vi fik dog lov til at forhøje det.

Der er ikke noget nyt om Borings Nære Beskyttelse, der er indgået forlig nogle steder i 

Danmark, men det er som om at landmændene på Lolland ikke er interesseret i at indgå 

noget forlig om det. De skal jo have erstatning, så der skal nok en del forhandling til endnu.

Jeg har lige hørt at mere end hver anden vandboring i Danmark er forurenet med 

pesticider, så vi skal passe på vores vand.

Vores hjemmeside har nu kørt i mere end 2 år. Der kan man finde de sidste vandanalyser, 

takstblad og lign. Det er Videnporten der regigerer den for os.



Vi mangler stadig at skifte den del stophaner på Plantagevej. Prisen på udskiftning af disse 
vil ligge på ca. 14-18.000 kr pr. stophane. Vi vil prøve at få en fast pris når vi har det 
endelige antal.

Beretningen blev godkendt. 

4. Regnskab for 2023 ved kasserer Hanne Rasmussen.

Indtægter: 537.285,00 
Udgifter: 600.523,00 
Årets resultat:   63.238,00 
Beholdning: 593.924,00 
Gæld:  123.752,00 

Regnskabet blev godkendt. 

Budget for 2026 blev forelagt. Budget for 2026 blev vedtaget. 

5. Indkomne forslag
Der var ingen indkomne forslag.

6. Valg til bestyrelsen
Ib Rasmussen
Jørgen Christensen
er genvalgt.

7. Valg af 2 suppleanter til bestyrelsen

Erik Hansen

Michael Christensen

er genvalgt.

8. Valg af revisor

Ekstern revisor: Højvar & Skaaning blev genvalgt

Intern revisor: Vang Erik Pedersen, Niels A. Houman blev genvalgt

9. Eventuelt
En andelshaver spurgte om han må have en privat brønd til brug ved vanding i haven, det 
må man ikke.




